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Protokół Nr II/XXX/05 
 z sesji zwyczajnej 

 Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 29 czerwca 2005 r. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Kazimierz Bistroń  

na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia  
i dokonał otwarcia obrad o godz. 16.00. Następnie powitał przybyłych gości.  

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o uwagi  
do zaproponowanego porządku obrad. Starosta Wejherowski Józef Reszke wniósł  
o wprowadzenie w punkcie 7 Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
przekazania środków finansowych dla Policji. Po czym posiedzenie kontynuowano 
zgodnie z następującym jednogłośnie przyjętym porządkiem obrad: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przedstawienie porządku obrad, 
- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu Stypendialnego Wyrównywania Szans Edukacyjnych w Powiecie 
Wejherowskim, projektów stypendialnych oraz określenia regulaminu przyznawania 
EURO-STYPENDIUM - druk nr 339/05. 

5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyrażenia zgody  
na zawarcie umowy na dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Budowa hali sportowej 
wraz z zapleczem przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Redzie” oraz 
zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania tych środków w formie weksla  
„in blanco” - druk nr 340/05. 

6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu Powiatu  
na 2005 rok - druk nr 341/05. 

7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przekazania środków 
finanowych dla Policji - druk nr 343/05. 

8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przeprowadzenia postępowania 
na wybór banku prowadzącego obsługę budżetu Powiatu Wejherowskiego – druk 
342/05.  

9. Informacja na temat służby zdrowia w powiecie wejherowskim.  

10. Informacja na temat uzupełniania planu sieci szkół ponadgimnazjalnych Powiatu 
Wejherowskiego.  

11. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wnioski i oświadczenia radnych.  
14. Zamknięcie sesji.  
 

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu Nr II/XXIX/05 z Sesji 
Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji z dnia 24 maja 2005 r. Uwag 
nie zgłoszono. W przeprowadzonym głosowaniu protokół przyjęto jednogłośnie. 
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Ad.2. 

Po czym Przewodniczący Rady poinformował, że: 
1. 27.05.05 wziął udział w uroczystości 15-lecia Samorządu gminy Szemud w Bojanie, 
2. 28.05.05 uczestniczył w uroczystości związanej z jubileuszem 100-lecia działalności 

OSP w Kielnie. 
3. 30.05.05  wziął udział w Uroczystej Sesji Rady Miasta Wejherowa.  
4. 4.06.05  reprezentował Radę w uroczystej promocji książki Muzyka Kaszub z serii 

„Encyklopedia Kaszub” w Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej 
w Wejherowie. 

5. 5.06.05 wziął udział w II Pomorskim Festiwalu Piosenki Kaszubskiej „Kaszëbsczé 
Spiéwë” połączonym z festynem w Szkole Podstawowej w Luzinie. 

6. 6.06.05 wziął udział w obradach jury II konkursu pn. „Tu Mieszkamy” 
zorganizowanego przez Związek Nauczycielstwa Polskiego w Gdańsku. 

7. 14.06.05 był na uroczystej promocji najnowszej książki poetyckiej Mirosława 
Odynieckiego „Moja Piaśnica” w Gimnazjum w Bolszewie. 

8. 18.06.05 wziął udział w posiedzeniu Rady Naczelnej ZK-P w tawernie „Mestwin” 
 w Gdańsku. 

9. 20.06.05 wziął udział w inauguracji obchodów 40-lecia Polskiego Związku 
Niewidomych w Wejherowie WCK. 

10. 20.06.05  wziął udział w uroczystości podpisania porozumienia pomiędzy Zarządem 
Powiatu a Marszałkiem Województwa Pomorskiego w sprawie dofinansowania 
Szpitala Specjalistycznego w Wejherowie.  

11. 21.06.05  uczestniczył w Uroczystej Sesji Rady Gminy Luzino w ramach obchodów 
15-lecia funkcjonowania samorządu gminnego. 

 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami przedstawił Starosta 
Wejherowski – pan Józef Reszke zgodnie z załącznikiem nr 3 do protokołu.  

Ponadto Starosta poinformował, że: 
- otrzymał na piśmie potwierdzenie, że Powiat Wejherowski otrzymał 1.100.000,-zł 

na modernizację drogi Rumia-Łężyce; 
- odbyło się spotkanie z Burmistrzami Miast Rumi i Redy w sprawie drogi 

powiatowej łączącej Rumię z Redą w ciągu ulic Cegielnianej i Leśnej; 
- w dniu 7 czerwca zakończona została budowa przepustu w Redzie (Rada 

przeznaczyła na ten cel 50.000,-zł z kredytu); 
- brał udział w spotkaniu z Wojewodą w sprawie budowy Obwodnicy Północnej. 

Wyrażono poparcie dla tej inwestycji. Stwierdzono, że obwodnica powinna być 
drogą krajową, co zwiększyłoby szanse realizacji tej inwestycji poprzez pozyskanie 
środków strukturalnych; 

- zostało podpisane porozumienie z Marszałkiem Województwa Pomorskiego  
w sprawie dofinansowania Szpitala Specjalistycznego w Wejherowie. Uroczystość 
odbyła się w Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko – Pomorskiej  
w Wejherowie. Goście z województwa byli pod dużym wrażeniem Pałacu 
Przebendowskich; 

- wniosek szpitala dotyczący uzyskania środków unijnych uplasował się na 3 miejscu 
i został przyjęty do realizacji. Osobą odpowiedzialną za przygotowanie wniosku był 
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pracownik Starostwa pan Arkadiusz Szczygieł. Starosta dodał, że jesteśmy liderami, 
jeśli chodzi o zdobywanie środków europejskich; 

- Minister Kultury zaakceptował nasz wniosek o dofinansowanie w kwocie 100.000,-; 
- Urząd Wojewódzki przyznał nam dodatkowe środki na domy pomocy społecznej  

w kwocie 250.000,-zł.  
 
Następnie pan Józef Reszke Starosta Wejherowski wyjaśnił, że w dniu dzisiejszym 
Rada Powiatu żegna odchodzącego na emeryturę dyrektora Zespołu Szkół 
Ponadgmnazjalnych nr 3 pana Witolda Siega. Starosta podziękował dyrektorowi za 
wieloletnią pracę w placówce powiatowej. Po czym pogratulowano nowej pani dyrektor 
ZSP nr 3 pani Ewie Nikel, która wyłoniona została w drodze konkursu i otrzymała od 
Zarządu Powiatu akt powołania na w/w stanowisko na najbliższe 5 lat. 

Następnie Starosta Wejherowski złożył gratulacje st. post. Adriannie Balsam  
z KP w Rumi i sierż. Konradowi Madera z KP w Redzie za zdobycie pierwszego 
miejsca w konkursie wojewódzkim na patrol roku. Starosta życzył policjantom zajęcia 
czołowej lokaty w konkursie ogólnopolskim i przywiezienia głównej nagrody –
radiowozu. Podziękował ponadto sierż. Konradowi Madera za ogromne zaangażowanie 
i pozyskanie wielu nagród podczas finału konkursu POPO. Poinformował, że Burmistrz 
Redy nie mógł przybyć, ale przekazał przez niego gratulacje. Burmistrz Miasta Rumi 
pani Elżbieta Rogala-Kończak przekazała je osobiście. 
 
Ad.4. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego o zmianie uchwały w sprawie 
przyjęcia Programu Stypendialnego Wyrównywania Szans Edukacyjnych  
w Powiecie Wejherowskim, projektów stypendialnych oraz określenia regulaminu 
przyznawania EURO-STYPENDIUM w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła pani 
Gabriela Lisius Wicestarosta Wejherowski. 

 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie, w wyniku 
którego uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.5. 

 Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie umowy na dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Budowa hali 
sportowej wraz z zapleczem przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Redzie” oraz 
zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania tych środków w formie weksla „in 
blanco” w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła pani Gabriela Lisius Wicestarosta 
Wejherowski. 
 Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Ad.6. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu 
powiatu na 2005 rok w imieniu Zarządu Powiatu przedstawiła Skarbnik Powiatu - pani 
Janina Szalska.  

Radny Witold Reclaf zapytał, czy są jakieś możliwości uzyskania środków na ul. 
Sikorskiego w Wejherowie. Jak mu wiadomo był złożony wniosek o środki na jej 
remont, lecz nie został on uwzględniony. W związku z tym chciałby wiedzieć, czy są 
jakieś szanse na pozyskanie środków poprzez ponowne złożenie wniosku. Ponadto 
poinformował radnych, że uzyskanie środków w kwocie 1.100.000,-zł na ul. Kamienną 
w Rumi było możliwe jedynie poprzez realizację inwestycji, która rozpoczęła się przed 
1999 r. i była kontynuowana w I kadencji Rady Powiatu Wejherowskiego.  
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W odpowiedzi radnemu Starosta wyjaśnił, że Powiat złożył trzy wnioski na trzy miasta. 
Jednak minister ustala reguły i tych norm nie spełniła ul. Sikorskiego. Oczywiście 
Powiat będzie starać się o dalsze środki. Trzeba jednak pamiętać, że muszą być 
zabezpieczone środki własne w 50%. Musi je zabezpieczyć albo powiat albo gmina, na 
której terenie ulica jest położona. Powiat otrzymał środki na ul. Chopina w Wejherowie. 
Miasto jednak wydatkowało za mało i poniesiona została strata. Starosta stwierdził, że 
w przyszłym roku będą składane wnioski na remonty dróg powiatowych. Burmistrz 
Miasta Rumi pani Elżbieta Rogala-Kończak poinformowała obecnych, że w budżecie 
Miasta Rumi są zabezpieczone środki własne na remont ul. Kamiennej w kwocie 
1.300.000,- zł i ta inwestycja zostanie zakończona w tym roku. Przy okazji poprosiła 
radnych pana Witolda Reclafa i Grzegorza Gasztę żeby nie udzielali mieszkańcom 
nieprawdziwych informacji, czym przeszkadzają w podejmowanych działaniach 
dotyczących pozyskiwania środków finansowych dla Rumi.  

Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Rady Powiatu zarządził 
głosowanie projektu uchwały w wyniku, którego uchwała została jednogłośnie podjęta.  

 
Ad.7. 
 Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przekazania 
środków finansowych dla Policji przedstawił Starosta Wejherowski Józef Reszke. 
 Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.8. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przeprowadzenia 
postępowania na wybór banku prowadzącego obsługę budżetu Powiatu 
Wejherowskiego przedstawiła pani Janina Szalska Skarbnik Powiatu.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Ad.9. 
 Multimedialną informację na temat służby zdrowia w powiecie wejherowskim 
przedstawił pan Piotr Pelcer Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej  
i Parorodzinnej.  

Następnie na pytania odpowiadał pan Andrzej Zieleniewski Dyrektor Szpitala 
Specjalistycznego w Wejherowie. 
 Radny Mirosław Odyniecki zapytał o czas oczekiwania na przyjęcie  
w poszczególnych oddziałach. Dyrektor odpowiedział, że nie przygotował takiego 
zestawienia. Szpital przyjmuje każdego w wypadkach nagłych w trybie ostrym. 
Generalnie czeka się na przyjęcie około kilku miesięcy, np. termin przyjmowania  
na oddział ginekologiczny to kwiecień 2006r., na oddział okulistyczny również w 
przyszłym roku. NFZ określił limit punktowy a szpital może wykonywać tylko zabiegi 
zakontraktowane. W tej chwili szpital wykonał zabiegi przekraczając limit o kwotę 
około 1.000.000,-zł. Niestety są kolejki oczekujących na leczenie w szpitalu. Ponadto 
przypomniał o zakupie mammografu pod koniec ubiegłego roku, ale ze względu na 
procedury przetargowe, remonty pomieszczeń, odbiory przez upoważnione inspekcje, 
poradnia mammograficzna została otwarta w maju. Przygotowanie pomieszczeń trwało 
3,5 miesiąca. Rejestrację rozpoczęto w połowie miesiąca kwietnia. Do dnia dzisiejszego 
przyjęto 700 pacjentek. Zainteresowanie jest duże. W 2006r. szpital planuje rozszerzyć 
usługi o poradnię onkologiczną. Wspomniał również o uroczystym otwarciu po 
remoncie oddziału urologicznego i traktu porodowego, na którym obecne były władze 
województwa, samorządu powiatowego i samorządów gminnych. 
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 Radny Marek Klas zapytał o kwestię restrukturyzacji szpitala i kwestię obecnych 
finansów. Dyrektor odpowiedział, że sytuacja finansowa szpitala się pogorszyła,  
w związku z wyrokiem sądu o konieczności wypłaty pracownikom zaległych 
trzynastek. Opinie prawne, jakimi dysponował szpital były różne. W związku  
z wyrokami sądu zarząd szpitala od jesieni ubiegłego roku przedstawia pracownikom 
różne ugody, które zostały podpisane przez 2/3 zainteresowanych osób (płatność  
w ratach przez 4 lata). Pozostała grupa pracowników zajęła pozycję wyczekującą,  
42 osoby wystąpiły z roszczeniem do komornika, który w miesiącu czerwcu zajął konto 
szpitala. Szpital stracił płynność finansową, w związku z tym za miesiąc maj wypłacił 
pracownikom 70% uposażeń, w miesiącu czerwcu planuje się wypłacić 100% 
 Radny Witold Reclaf zapytał, czy w związku z dużymi kolejkami szpital 
zamierza pobierać za swoje usługi opłaty. Ponadto zapytał, jakie są średnie 
wynagrodzenia lekarzy oraz pielęgniarek i położnych. Dyrektor odpowiedział,  
że rozważane są możliwości pobierania opłat, ale minister nie akceptuje tych zmian. 
Następnie poinformował, że średnia pensja lekarza wynosi 1.800-1.900,-zł, personelu 
średniego 1.500-1.600,-zł. 
 Radny Seweryn Czoska zapytał, jakie zmiany według opinii Dyrektora 
przyniesie planowana, czy też już wdrażana restrukturyzacja. Dyrektor odpowiedział,  
że ustawa zakłada udzielenie zakładom pożyczki w wysokości 2,2 mld zł, z której będą 
mogły skorzystać podmioty składające plany restrukturyzacji. Zdaniem Dyrektora nie 
do końca rozwiąże to problemy szpitali, ponieważ ich wymagalne zadłużenie jest 
oceniane na poziomie 5,8 mld zł. Ponadto poinformował, że szpitale będą mogły 
korzystać z innych form pozyskiwania środków finansowych, mianowicie z kredytów 
komercyjnych i dotacji. Radny Seweryn Czoska wyjaśnił, że jego pytanie dotyczyło 
konkretnego szpitala, a nie ogólnej sytuacji szpitali w całym kraju. Ponadto zapytał, 
kiedy sytuacja w szpitalu dojdzie do normalności i nie będzie takiego podziału na 
przypadki pilne i mniej pilne, kiedy chory czeka na zabieg pół roku. Jeśli na zabieg 
czeka się 6 miesięcy, to bez sensu staje się profilaktyka. Dyrektor odpowiedział,  
że profilaktyka absolutnie ma sens m.in. profilaktyka antynikotynowa, antyalkoholowa, 
czy też żywieniowa. Kolejki były zawsze odkąd on pracuje w szpitalu  
(a pracuje 30 lat). Nie jest tak, że w kolejce oczekuje chory, aż jego stan się pogorszy. 
Ostre przypadki i choroby nowotworowe są wykonywane w trybie pilnym. Największa 
kolejka jest np. na okulistyce na operacje zaćmy, czy na zabiegi ginekologiczne,  
w przypadkach chorób, które nie rozwijają się szybko. Dodał, że kolejki są na całym 
świecie. Radny Seweryn Czoska dodał, że 6 tygodniowe oczekiwanie na np. poradę 
laryngologiczną jest jego zdaniem bez sensu. 
 Radny Fryderyk Kaszel stwierdził, że restrukturyzacja służby zdrowia przyniosła 
tyle zła, co dobra. W lecznictwie specjalistycznym przyniosła dużo zła. Specjaliści 
przyjmują dziennie 10 pacjentów. Jest to krzywda wyrządzona ludziom biednym, 
których nie stać na opłacenie wizyt prywatnych. Kiedyś w szpitalu byli konsultanci 
specjaliści i problemu takiego nie było. Podsumował powyższe, że w służbie zdrowia 
jest źle a nawet czasem tragicznie.  

Radny Mirosław Odyniecki zapytał, czy prawdą jest, że umowy dzierżawy 
pomieszczeń przez poradnie specjalistyczne na terenie szpitala zostaną wypowiedziane. 
Dyrektor wyjaśnił, że umowy nie zostaną wypowiedziane, lecz upływają z końcem 
roku. Natomiast szpital zamierza wystąpić z wnioskiem do NFZ o kontrakt na poradnie 
typu chirurgia ogólna, ortopedia dziecięca, okulistyka i laryngologia. To nie znaczy, że 
obecni lekarze nie mogą się ubiegać o punkty do NFZ na wykonywanie takich usług 
medycznych. Specjaliści przyjmują tylu pacjentów na ilu zakontraktował  
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z nimi NFZ (przeliczenie ilości punktów), a następnych pacjentów wysyłają do oddziału 
ratunkowego szpitala. Specjaliści przyjmują tylu pacjentów za ilu NFZ im płaci.  
 Radny Marek Klas zapytał się, czy szpital jest zadłużony i jaki to jest rząd 
wielkości. Dyrektor odpowiedział, ze poziom zadłużenia wymagalnego wynosi 
22.000.000,-zł.  

Radny Wiesław Sikora przypomniał o wypowiedzi radnego Kaszel oraz poprosił 
o ustosunkowanie się pana Dyrektora do wspomnianych w tej wypowiedzi wątpliwości 
w szczególności o wyjaśnienie, czy są przepisy mówiące, że dany lekarz może przyjąć 
bezpłatnie np. 10 pacjentów, a reszta chorych już musi zapłacić za wizytę. Dyrektor 
wyjaśnił, że liczba przyjmowanych pacjentów wynika z ilości przyznanych punktów 
przez NFZ w kontrakcie z danym lekarzem i poradnie przyjmują tylu pacjentów za ilu 
NFZ im zapłaci. 
 Radny Piotr Pelcer wyjaśnił, że lekarze specjaliści jak „wyrobią” swoje punkty  
to idą na urlop. Poinformował, że kontrakt w poradni ginekologiczno-położniczej 
pozwala na przyjęcie 15 pacjentek dziennie. Jego zdaniem pomysł na stworzenie  
w strukturach szpitala poradni specjalistycznych nie jest dobrym rozwiązaniem. 
 
Ad.10. 

Multimedialną informację na temat uzupełniania planu sieci szkół 
ponadgimnazjalnych Powiatu Wejherowskiego przedstawiła pani Gabriela Lisius 
Wicestarosta Wejherowski.  

Radny Grzegorz Gaszta stwierdził, ze wyniki matur nie są zadawalające. 
Następnie zapytał jaka jest struktura liczebności uczniów w poszczególnych typach 
szkół, jeśli chodzi o licea profilowane, licea ogólnokształcące, technika i szkoły 
zawodowe w porównaniu ze średnią województwa. Wicestarosta odpowiedziała,  
że licea ogólnokształcące wypadły dobrze. W liceum ogólnokształcącym Nr 1  
w Wejherowie matury nie zdało 5 osób a w liceum ogólnokształcącym Nr 1 w Rumi nie 
zdały 3 osoby, co daje wspólny wynik 98,8 %, natomiast średnia województwa  
w liceach ogólnokształcących wyniosła 92%. Ogólnie we wszystkich typach szkół  
w Powiecie Wejherowskim osiągnięto wynik 83%, natomiast w województwie 
pomorskim - 80,81%. Najgorzej wypadły matury w liceach profilowanych (56%  
w Powiecie), ale takie było założenie, że licea profilowane są dla słabszych uczniów  
 mają im dać tylko wykształcenie średnie.  
Radny Grzegorz Gaszta stwierdził, że chciałby wiedzieć, jaki jest procent uczniów, 
którzy uczyli się w liceach profilowanych w Powiecie w porównaniu z uczniami 
podobnych liceów w województwie. 
Pani Wicestarosta odpowiedziała, że posiada takie dane, ale nie na sesji i może  
te informacje później radnemu Gaszcie udostępnić. 
 
Ad.11. 
 W punkcie dotyczącym sprawozdania Zarządu z prac między sesjami głos zabrał 
radny Grzegorz Gaszta, który zapytał, o kontrolę w PUP w Wejherowie,  
kto kontrolował, co, jakie są wyniki kontroli. 

Radny Witold Reclaf zapytał o: 
- spotkanie w sprawie drogi powiatowej łączącą Rumię z Redą w ciągu ulic 

Cegielnianej i Leśnej. Przypomniał obecnym, że w I kadencji Rumię i Redę miała 
spinać ul. Kosynierów. Zapytał, czy dzisiaj jest nowa koncepcja, czy ulice 
Cegielniana i Leśna są alternatywą dla ul. Kosynierów; 
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- posiedzenie Rady Metropolitarnej, czy były na nim podjęte jakieś ważne 
postanowienia. 
Starosta Wejherowski odpowiedział, że kontrolę w PUP w Wejherowie 

przeprowadził Urząd Wojewódzki z Wydziału Polityki Społecznej. Żadnych 
zasadniczych zastrzeżeń nie było. Protokół pokontrolny jest dostępny i można z nim się 
zapoznać. Jeśli chodzi o ul. Kosynierów (jak wszystkim wiadomo kończy się w polu)  
to miał tam powstać supermarket. Miasto Reda prowadziło rozmowy z inwestorem,  
ale chciało otrzymać środki finansowe na zmianę planu zagospodarowania 
przestrzennego oraz na budowę drogi. W tej kadencji zmienił się burmistrz, jak również 
zmienił się właściciel gruntu. Starosta przypomniał, że zgodnie z ustawą drogą 
powiatową jest droga, która łączy dwie gminy i że ma to być jedna droga również  
w przypadku Rumi i Redy. Stwierdził, że oczekiwał od burmistrzów określenia,  
którą drogę wybierają. Następnie poinformował, że otrzymał pismo, w którym 
Burmistrz Redy informuje, iż Rumię z Redą będzie łączyć droga powiatowa w ciągu 
ulic Cegielnianej i Leśnej. Ponadto Burmistrz Redy, w przypadku wyboru ul. 
Kosynierów, oczekuje od inwestora zmiany planu zagospodarowania przestrzennego, 
zbudowania mostu i wybudowania drogi. Jeśli chodzi o posiedzenie Rady 
Metropolitarnej to dyskutowano na nim nad porozumieniem przede wszystkim Gdańska 
i Gdyni nad wspólnym, jednym biletem dla mieszkańców. Projekt zakłada, że w 2007 
roku będzie jeden bilet. Najpierw dotyczyć to będzie autobusów komunikacji miejskiej. 
 Burmistrz Miasta Rumi poinformowała, że znalazł się poważny inwestor,  
który rozwiąże problem komunikacyjny między Rumią i Redą. Po czym wyjaśniła, 
 że ul. Cegielniana to nie alternatywa dla ul. Kosynierów tylko dla ul.Grunwaldzkiej  
w Rumi i Gdańskiej w Redzie. Ponadto dodała, że wspólnie ze Starostą i burmistrzem 
Redy chcą złożyć wniosek aplikacyjny na dofinansowanie dróg Cegielnianej i Leśnej  
i aby ten wniosek został przyjęty, musi to być droga powiatowa. Zaapelowała  
o wspólne z samorządami składanie wniosków, co zwiększy szanse na pozyskanie 
środków. Radny Witold Reclaf stwierdził, iż zrozumiał Starostę, że ulice Cegielniana  
i Leśna będą łączyły Rumię i Redę i będzie to droga alternatywna dla „6”, natomiast  
z wypowiedzi pani Burmistrz zrozumiał, że alternatywą dla „6” będzie ul. Kosynierów. 
Następnie zapytał, czy inwestor zobowiązał się zbudować drogę tylko do granicy  
z Redą. Burmistrz Miasta Rumi wyjaśniła, że pan Starosta mówił o kategoryzacji dróg. 
Stwierdziła, że ul. Kosynierów powstanie. Dodała, ze inwestor w porozumieniu  
z Miastem Rumią zobowiązał się do momentu oddania do użytkowania pierwszego 
obiektu wybudować drogę do granicy z Redą, a następnie w krótkim okresie czasu musi 
wybudować połączenie do Redy. 
 
Ad.12. 

Radny Mirosław Odyniecki stwierdził, że droga nr 6 jest po remoncie i zamiast 
lepiej to jest gorzej. Na skrzyżowaniu w Bolszewie są korki. Inwestor powinien zrobić 
coś z ul. Sucharskiego i Zamostną. 

Radny Janusz Zabłocki zwrócił się do pani Burmistrz Rumi ze stwierdzeniem, 
że nieładnie jest przywłaszczać sobie zasługi innych. Jego zdaniem środki na  
ul. Kamienną zostały uzyskane dzięki pracy radnych I kadencji. 

Radny Marek Klas zwrócił uwagę na nieprawidłowo usytuowany słupek 
świetlny na drodze nr 6 przy czołgu (centralnie na środku chodnika). 

Pani Elżbieta Rogala-Kończak wystąpiła do radnych, szczególnie zaś do 
Radnego Grzegorza Gaszty i Witolda Reclafa, z prośbą o współdziałanie. Jej zdaniem 
tylko wspólne wystąpienia o środki na drogi dają szanse na ich uzyskanie. 
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Starosta Wejherowski wyjaśnił radnemu Odynieckiemu, że droga nr 6 nie jest 
drogą powiatową. Decyzje podejmuje Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych. 
Skrzyżowanie wybudowano w ten sposób prawdopodobnie ze względów 
bezpieczeństwa. Dyrektor Zarządu Dróg dla Powiatu Puckiego i Wejherowskiego może 
jednak wystąpić z taką uwagą. Radny Mirosław Odyniecki stwierdził, że trzeba było 
wybudować skrzyżowanie bezkolizyjne. Jego zdaniem na tym skrzyżowaniu nie było 
dużo wypadków. Nie zgodził się z nim radny Grzegorz Gaszta, który stwierdził,  
że po remoncie droga jest dobra a im lepsza droga tym kierowcy szybciej jeżdżą 
stwarzając niebezpieczeństwo.  
 
Ad.13. 
 Starosta Wejherowski Józef Reszke nawiązał do korespondencji prowadzonej  
z radnym Grzegorzem Gasztą. Wyjaśnił, że radny w trosce o państwowe pieniądze 
zadaje pytania dotyczące wydatków Starostwa. W ostatnim piśmie napisał„ ..nie 
zamierzam rezygnować z prawa radnego do zadawania pytań . W przypadku powtórnej 
próby ograniczenia praw radnego, która miała miejsce w korespondencji od Pana, będę 
zmuszony upublicznić tę sprawę podczas Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego oraz  
w lokalnych mediach” Starosta wyjaśnił, ze na pisma pana radnego odpisuje. 
Uprzedzając jednak jego atak stwierdza, że nie zamierza ograniczać radnym prawa 
zadawania pytań, jednak radny powinien również pomyśleć o stracie czasu jego jak  
i wielu ludzi, którzy muszą te odpowiedzi przygotować. Praca tych ludzi też kosztuje. 
Radny Witold Reclaf zaprotestował przeciwko wypowiedzi Starosty stwierdzając,  
że prawem radnego jest zadawanie pytań. Taka jest jego rola. Starosta i pracownicy nie 
mają aż tak dużo pracy z opracowywaniem odpowiedzi radnym, ponieważ radny 
Grzegorz Gaszta jest radnym najbardziej aktywnym. Radny Seweryn Czoska stwierdził, 
że aktywność radnych PiS jest pozorna, po czym wyjaśnił, że przeanalizował 
dotychczasowe złożone przez nich wnioski i nie znalazł ani jednego „porządnego”.  
Na skutek działania radnych PiS-u prasa wydaje artykuły, w których jest zawarta 
nieprawda. Na zebraniach obiecuje się wybudowanie w szybkim tempie danych ulic, co 
jest nieprawdą i niemożliwością. Pan Witold Reclaf opowiada na zebraniach  
z mieszkańcami Rumi, która władza przyczyniła się do budowy jakiej drogi. 
Mieszkańców nie obchodzi, która władza to robi, to jest rzecz wtórna, mieszkańców 
interesuje to, żeby praca była wykonana. Wszyscy radni powinni dbać, żeby nie było 
luk, musi być ciągłość władzy. Radny Wacław Seweryn zaprotestował, rozliczaniu 
pracy radnych według ilości zadanych pytań. Radni pracują w komisjach i tam zadają 
pytania. Stwierdzenie, że tylko dwóch radnych pracuje, bo zadają pytania jest 
niekoleżeńskie i nie fair wobec innych. Starosta Wejherowski stwierdził, że wbrew 
pozorom ma bardzo dużo pracy. Powiat Wejherowski jest największy w województwie 
pomorskim. W związku z tym w zarządzaniu spotyka wiele problemów i dużo jest do 
załatwienia. Z wszystkich powiatów złożyliśmy najwięcej wniosków dotyczących 
pozyskania dodatkowych środków. Odzwierciedleniem pracy Starosty są sprawozdania 
z prac zarządu między sesjami. Zdaniem Starosty szkoda jest jego czasu  
na uzasadnienia radnemu, dlaczego takie a nie inne gazety są zamawiane. Radny pyta  
o przejawy działalności politycznej w siedzibie urzędu, czy jest to zgodne z prawem. 
Siedziba urzędu jest otwarta dla wszystkich m.in. stowarzyszeń a nawet obywateli, jeśli 
chcą korzystać z pomieszczeń. Odmówić nie można nikomu i udostępniamy 
pomieszczenia bezpłatnie. W tym roku było 6 spotkań i gdybyśmy chcieli obliczyć 
koszty jakie ponosi Starostwo to okazałoby się, że są one minimalne. Zdaniem Starosty 
szkoda jest czasu na tego typu pytania. Po czym zwrócił się do prasy z apelem, żeby nie 
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transmitować bezpośrednio obrad sesji, ponieważ niektórzy radni wykorzystują obrady 
na kampanię wyborczą. 
 Radny Mirosław Odyniecki wniósł o zakończenie dyskusji, poparła go radna 
Barbara Kościółek. 
 
Ad.14. 

Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia obrad XXX Sesji Zwyczajnej. 
 

 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na XXX Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na XXX Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami. 
 
 

Posiedzeniu przewodniczył: 
 
 

Kazimierz Bistroń 
 
 
 
Protokołowała: Alicja Bartosiak 
 
 


